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Protokół Nr VI/07 
Sesji  Rady Miejskiej w Darłowie 

z dnia 03 kwietnia 2007 r. 
 
 
Miejsce obrad : sala posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Czas trwania obrad : 10.00 – 11.00. 
 
 Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady – Zbigniew Grosz, który 
serdecznie przywitał obecnych. Następnie na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali 
obrad obecnych jest 13 Radnych, co stanowi kworum upoważniające Radę do prowadzenia 
obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Na Sekretarza obrad został powołana Radna 
Renata Potomska, na protokolanta P. Barbara Bukowska. 
Listy obecności na posiedzeniu stanowią zał. nr 1,2,3 do niniejszego protokołu. 
 
Propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono. 
Wobec tego porządek VI sesji przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy  
     o dofinansowanie projektu pn. „Przebudowa dróg wewnętrznych w granicach 
     dolnej części portu Darłowo (II etap)”. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu  gminy – Miasto Darłowo na rok 2007. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na dostarczaną wodę  
     i odprowadzane ścieki. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie nieruchomości 

w drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa na cel publiczny. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Miasta Darłowo o obowiązku 

złożenia oświadczenia lustracyjnego. 
8. Zamknięcie sesji.  
 
Na salę obrad przybyła Radna Dorota Podgórska – obecnych 14 Radnych. 
 
Ad.2. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy  
o dofinansowanie projektu pn. „Przebudowa dróg wewnętrznych w granicach 
dolnej części portu Darłowo (II etap)”. 
 
P. Agnieszka Bałbatun – Skarbnik Miasta: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, przedłożony projekt uchwały wskazuje na dwa zabezpieczenia takiej umowy, a 
mianowicie weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową oraz o dobrowolnym poddaniu się 
egzekucji. I powiem tylko, że każdy nasz projekt, który mamy dofinansowany ze środków 
Unii Europejskiej do tej pory właśnie w taki sposób zabezpieczaliśmy – dziękuję”.  
 
P. Roman Dudziński - Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej: poinformował, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały przy: 7 głosach 
„za”(jednogłośnie). 
 
P. Czesław Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej: 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.  
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Rada Miejska przy : 
- 14 głosach „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr VI/58/2007 w sprawie zabezpieczenia 
prawidłowej realizacji umowy o dofinansowanie projektu pn. „Przebudowa dróg 
wewnętrznych w granicach dolnej części portu Darłowo (II etap)”stanowiącą załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian budżetu  gminy – Miasto Darłowo na rok 
2007. 
 
P. Agnieszka Bałbatun – Skarbnik Miasta: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, zmiany do budżetu dokonują przeniesienia planowanych wydatków w kwocie 87 
tys. zł. Dotyczą trzech zadań w ramach budżetu, a mianowicie: zabezpieczenia środków w 
wysokości 60 tys. zł na zakupu samochodu dla Straży Miejskiej, przeniesienia w ramach 
Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi kwoty 27 tys. zł na usługi remontowe w związku 
z nową siedzibą świetlicy środowiskowej, jak również przeniesienia w ramach opracowania 
dokumentacji technicznych zadań inwestycyjnych z opracowania dokumentacji obwodnicy na 
dokumentację Darłówka Zachodniego. Przenoszona kwota, to kwota 70 tys. zł”. 
 
P. Marian Wysocki - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały przy: 5 głosach „za”(jednogłośnie). 
 
P. Roman Dudziński - Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej: poinformował, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały przy: 7 głosach 
„za”(jednogłośnie). 
 
P. Czesław Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej: 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.  
 
Prowadzący obrady: „proszę panią Skarbnik o wyjaśnienie zakupu, bo tu pani skarbnik tylko 
powiedziała ogólnikowo”. 
 
P. Agnieszka Bałbatun – Skarbnik Miasta: „zabezpieczana kwota 60 tys. zł ma źródło 
finansowania w dwóch pozycjach. Jednym ze źródeł jest rezerwa ogólna, którą Burmistrz 
tutaj rozwiązuje w wysokości 30 tys. zł, natomiast drugie źródło finansowania to zadanie 
inwestycyjne p.n. zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych 30 tys. zł. W 
związku z tym, że to zadanie nie może być na ten moment zrealizowane, bo nie ma takiego 
działania w ramach dofinansowania PEFRON-u,  a ta kwota zabezpieczała tylko wkład 
własny”. 
 
Prowadzący obrady: „proszę uzasadnić potrzebę zakupu samochodu dla Straży Miejskiej”. 
 
P. Elżbieta Karlińska - Zastępca Burmistrza Miasta: „może ja powiem, Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado: samochód Straży Miejskiej uległ wypadkowi nie z naszej 
winy. Został rozbity całkowicie. Nie wyobrażam sobie funkcjonowania Straży Miejskiej bez 
samochodu tym bardziej, że zbliża się okres lata, gdzie na Darłówku potrzebujemy szybkiej 
interwencji Straży Miejskiej. W związku z czym proszę Wysoka Radę o zaakceptowanie tego 
wydatku”.  
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Rada Miejska przy : 
- 14 głosach „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr VI/59/2007 w sprawie zmian budżetu  
gminy – Miasto Darłowo na rok 2007 stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na dostarczaną wodę  
     i odprowadzane ścieki. 
 
P. Waldemar Bonk- Kierownik Referatu GKM: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo: Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej złożyło wniosek 
spełniający wymogi formalne ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu 
ścieków wykazując również celowość kosztów do prawidłowego funkcjonowania 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków posiłkując się rokiem poprzednim – proszę o 
jego przyjęcie”. 
 
P. Roman Dudziński - Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej: poinformował, 
że Komisja negatywnie przy: 7 głosach zaopiniowała przedłożony projekt uchwał.  
 
P. Czesław Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej: 
poinformował, że Komisja nie zajęła stanowiska w kwestii przedłożonego projektu uchwały 
(3 głosy „za” , 0 głosów „przeciw” i 3 głosy „wstrzymujące).  
 
Radny Bogdan Pasławski: „mam pytanie do Pana dyrektora Wiśniowskiego, może we 
własnych słowach nam Pan powie, co zrobiono w tej kwestii żeby cena wody nie szła w górę, 
jak się kształtują ceny wody w okolicy. Ja może przedstawię od razu, żeby Pana uwolnić od 
tego obowiązku: Koszalin od 1 kwietnia -5,14, Słupsk- 5,55 od 1 marca, Ustka – 4,50 od 1 
kwietnia, Czarne – 4,88, Smołdzino – 4,86. I jeszcze jedno pytanie ten Pański wniosek był 
weryfikowany i sprawdzany i przez kogo- dziękuję” 
 
P. Wojciech Wiśniowski - Dyrektor MPGK: „zacznę od ostatniego pytania: wniosek był 
weryfikowany i zatwierdzony przez organy Burmistrza, Referat GKM Pana Bonka. Wniosek 
ten nie różni się poza cyframi i datami od wniosków poprzednich. Jest on sztampowy kwestia 
wyliczeń, podanych danych była sprawdzana i tutaj zastrzeżeń nie wniesiono. A co do 
samego wniosku i tego co najbardziej nas wszystkich interesuje, czyli proponowanych 
stawek. Zaproponowaliśmy Państwu zmianę cen wody i ścieków o odpowiednio  9 i 8%, co w 
wymiarze pieniężnym przedstawia się 29 groszy na m3 ścieków i 19 groszy na m3 wody. Co 
takiego się stało, że ta podwyżka, wzrost cen jest proponowana  przez nas? Jak wspominałem 
już na komisjach, proszę Państwa jest to pierwsza propozycja zmian od 4 lat, ostatnia była w 
2003 r. w między czasie jest to jakby odpowiedź na drugą część pytania: co zostało zrobiono 
żeby ten wzrost nie następował. Przez cztery lata udawało się utrzymać koszty, które zależą 
od Zarządu Przedsiębiorstwa na tyle w ryzach, żeby nie dokonywać, nie prosić Rady o 
zatwierdzenie co roku nowych stawek, ale są też koszty, które od nas nie zależą np. podatki 
od nieruchomości, energia elektryczna, koszty amortyzacji. W ubiegłym roku było już bardzo 
ciężko utrzymać dodatni wynik firmy. W tym roku mamy dodatkowe obciążenia i na 
podstawie tych wyliczeń po to aby zapewnić Spółce płynność finansowa i wynik w okolicach 
zera, bo spółka nie jest nastawiona na zysk, jest Spółką służebną dla miasta wiec staramy się 
tak liczyć koszty i wpływy aby w granicach zera się zamykały, co jest ciężkie przy budżecie 6 
milionowym, żeby wycyrklować tak aby straty nie było, bo to jest niezgodne nawet z 
kodeksem spółek handlowych, żeby celowo spółkę prowadzić do straty. Natomiast żeby z 
drugiej strony nie było zysku, bo ten zysk nie opłacany jest z nikąd inąd jak przez 
mieszkańców naszego miasta, no i druga rzecz, że od tego zysku odprowadza się podatek do 
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Państwa, nie ma to wtedy większego uzasadnienia. Pan Radny przytoczył dane, rzeczywiście 
nasza woda, trzeba obiektywnie powiedzieć jest jedną z najdroższych w okolicy, aczkolwiek 
nie jest najdroższa w Kraju. Są miasta jak Poznań, Olsztyn gdzie jest dużo drożej. Wynika to 
z jednej głównej przyczyny. Przedsiębiorstwo nalicza koszty amortyzacji od środków 
trwałych, które posiada. Koszt amortyzacji na ten rok czy na ubiegły, bo one aż tak się nie 
różnią, co roku są wyższe, natomiast są wyższe o kilkadziesiąt tysięcy złotych. Jest to - proszę 
Państwa - półtora miliona złotych, które musimy wliczyć w cenę metra sześciennego wody i 
ścieków. Z rozmów z dyrektorami innych zakładów choćby w Ustce, czy Koszalinie wynika, 
że oni tych kosztów amortyzacji nie mają. Nasze pieniądze z tego kosztu, dzięki tym 
pieniądzom realizowane są inwestycje  jak Państwo uchwalaliście ostatnio plan inwestycyjny 
to właśnie te środki z tego źródła idą na inwestycje. Np. w Koszalinie inwestycje wodno-
kanalizacyjne prowadzi Urząd Miasta, a nie spółka stąd też ceny są inne i są niższe – 
dziękuję”. 
 
Radna Bożena Magier: „co będzie jeżeli Rada Miejska negatywnie zaopiniuje dzisiejszy 
projekt, czy podwyżka wejdzie”. 
 
P. Wojciech Wiśniowski - Dyrektor MPGK: „Wysoka Rado, Pani Radna na pewno wie, bo 
ćwiczyła ten temat: podwyżka wchodzi mimo wszystko”. 
 
Radny Bogdan Pasławski: „Panie Dyrektorze mówi pan, że inne firmy nie mają amortyzacji, a 
co jest powodem, że my ją mamy”. 
 
P. Wojciech Wiśniowski - Dyrektor MPGK: „znaczy inne firmy mają amortyzację, jeśli tak 
powiedziałem to nieprecyzyjnie oczywiście mają,  tylko dużo niższą. My mamy amortyzację 
ponieważ – proszę mnie poprawić jeśli się mylę, ale bodajże 7 lat temu, Rada Miejska 
zdecydowała, że wniesie aportem nowowybudowaną oczyszczalnię  ścieków do majątku 
Spółki. Była to kwota ponad 22 mln zł i jest to  środek trwały, który musi być amortyzowany. 
22 mln zł to tak jak mówię nasz koszt samej oczyszczalni, no nie chcę być nieprecyzyjny ale 
w  dziale wodno-kanalizacyjnym jest około 1,2 mln zł rocznie amortyzacji, którą musimy 
naliczyć”. 
 
Rada Miejska przy : 
- 14 głosach (jednogłośnie) nie  podjęła uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na 
dostarczaną wodę  i odprowadzane ścieki. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie 
nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa na cel publiczny. 
 
P. Halina Trusiuk: : „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, miasto jest 
współwłaścicielem nieruchomości na terenie Gminy Darłowo w związku z ustawą dot. 
przekazywania cieków wodnych będących własnością gmin na rzecz Skarbu Państwa 
zachodzi potrzeba przekazania dwóch przepustów na rowach w Zielnowie. Gmina Wiejska w 
Darłowie podjęła już taką uchwałę w sprawie przekazania natomiast jest taki wymóg 
ustawowy aby doszło to do formalnego przekazania aktem notarialnym, aby była zgoda Rady 
na nieodpłatne przekazanie tych  przepustów na rzecz Skarbu Państwa”.  
 
P. Czesław Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej: 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.  
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Rada Miejska przy : 
- 14 głosach „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr VI/60/2007 w sprawie wyrażenia zgody 
na nieodpłatne przekazanie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa na 
cel publiczny stanowiącą załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 
 
P. Halina Trusiuk: : „Szanowni Państwo,  realizując plan zagospodarowania miejscowego 
miasta dot. terenu położonego przy ulicy Karłowicza miasto wydzieliło 31 działek pod 
zabudowę mieszkaniową rzędu od 600-800m2. W wyniku podziału powstał ciąg 
komunikacyjny łączący ulicę Karłowicza z ulicą Lutosławskiego dlatego też zachodzi 
konieczność nadania nazwy tej ulicy. 
Burmistrz Miasta zwrócił się do Komisji o wydanie opinii i w związku z otrzymaną 
odpowiedzią prosi o nadanie nazwy tak jak w projekcie uchwały”. 
 
P. Czesław Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej: 
poinformował, że Komisja pozytywnie przy 7 głosach „za” zaproponowała nazwę twórcy 
hymnu narodowego Józefa Wybickiego. 
 
Radny Bogdan Pasławski: „czy były jeszcze inne propozycje nazwy tej ulicy, czy tylko 
jedna? Jak tak, to jakie?”. 
 
Radny Czesław Woźniak: „były inne: Mazurka Dąbrowskiego, Klenczona, Grechuty, ale 
boczne ulice w bliskiej okolicy mają nadane nazwy znanych kompozytorów muzyki poważnej 
i chcieliśmy utrzymać w tej konwencji”. 
 
Rada Miejska przy : 
- 14 głosach „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr VI/61/2007 w sprawie nadania nazwy 
ulicy stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Miasta Darłowo o 
obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego. 
 
Przewodniczący Rady - poprosił o wprowadzenie następującej autopoprawki: w § 1 
wprowadza się ustęp 3 o treści: Upoważnia się Przewodniczącego Rady Miejskiej do 
przekazania oświadczenia do Biura Lustracyjnego IPN”, a dotychczasowy ustęp 3 otrzymuje 
numerację 4. 
 
P. Marian Wysocki - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały przy: 5 głosach „za”(jednogłośnie). 
 
Rada Miejska przy : 
- 14 głosach „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr VI/62/2007 w sprawie powiadomienia 
Sekretarza Miasta Darłowo o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego stanowiącą 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. Zamknięcie sesji.  
 
P. Eugeniusz Wójcik – Prezes Klubu Pionierów Ziemi Darłowskiej: podziękował za 
otrzymaną kartę świąteczną oraz w imieniu członków Klubu złożył życzenia zdrowia 
i owocnej pracy. 
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P. Jan Skórski : podziękował panu Burmistrzowi i pani Burmistrz za zorganizowanie wyjazdu 
Klubowi Pionierów Ziemi Darłowskiej ze sztandarem na 62 rocznicę wyzwolenia Kołobrzegu 
w dniu 18 marca b.r. 
 
Przewodniczący Rady: złożył wszystkim obecnym życzenia świąteczne, a dodatkowo 
nowowybranym Przewodniczącym Zarządów Osiedli życzył dobrej współpracy z 
samorządem.  
 
P. Elżbieta Karlińska: w imieniu swoim a także pana Burmistrza złożyła życzenia wesołych, 
zdrowych i pogodnych świąt. 
 

 W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodniczący Rady zamknął VI 
Sesję Rady Miejskiej w Darłowie. 
 

Protokółowała: 

B. Bukowska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
      

   
 
 
 
 


